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Business manager Yannick Peij vertelt over zijn werk voor Sports Labs. Het bedrijf is door NOC*NSF geaccrediteerd voor het keuren van alle sporten in 

Nederland, en dus voor alle sportbonden. ‘Alle nieuwe sportvelden in Nederland moeten uiteraard gekeurd worden, maar ook oudere velden moeten 

van tijd tot tijd een keuring ondergaan. Wanneer dat is, verschilt per sport. Voor hockey geldt dat er een keuring volgt na negen of dertien jaar, afhanke-

lijk van het type mat. Bij voetbal is dat na acht en bij korfbal na tien jaar.’
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Yannick Peij

Nederland hanteert strengste 
voorwaarden, oók bij herkeu-
ring hockeyvelden
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Sports Labs BV is gevestigd op de KNVB-
campus in Zeist. ‘Wij werken lokaal met zeven 
mensen’, vertelt Peij. ‘Maar we vallen onder 
de paraplu van Sports Labs Ltd in Schotland, 
dat internationaal werkzaam is met meerdere 
dochterbedrijven.’ Daarom kan Peij ook 
het verschil aangeven tussen Nederlandse 
keuringen en die in andere landen. ‘In 
Nederland worden de keuringen bepaald door 
NOC*NSF, als overkoepelende organisatie van 
de nationale sportbonden. In andere landen, 

zoals België, bestaan er geen verplichtingen 
van het Olympisch Comité. Wel zijn er natuurlijk 
de internationale bonden, zoals de FIFA en de 
FIH. Die bepalen in ieder land dat clubs die 
internationaal spelen moeten voldoen aan de 
internationale norm.’

Bespeelbaarheid
‘Voor natuurgras- en kunstgrasvoetbalvelden 
bestaan dezelfde basisnormen en testmetho-
den als het om bespeelbaarheid gaat. Maar 
bij natuurgras kijk je bijvoorbeeld ook naar 
grasbezetting en wortelgroei. Dat betekent dat 
je berekent hoeveel gras er per vierkante meter 
groeit en hoe diep de wortels komen. Ook zijn 
er tests waarbij we kijken naar de waterdoor-
laatbaarheid. Bij natuurgras is dat anders dan 
bij kunstgras, omdat je daarbij afhankelijker 
bent van de samenstelling van de ondergrond. 
Verder verschillen de testmethoden bij kunst- 
en natuurgras niet zo veel.’

Bij nieuwe velden komen herkeuringen gere-
geld voor. Vaak gaat het om conditionele 
aspecten bij de aanleg, die niet direct voldoen 
omdat bedrijven in de zomer onder grote tijds-
druk moeten werken. Het gaat immers altijd 
om opdrachten die buiten het sportseizoen 
moeten worden uitgevoerd. ‘Ook gebeurt het 
dat er te snel na aanleg gekeurd moet worden, 
maar dan zijn de velden nog te vers om te kun-
nen voldoen aan de normen. Komt een veld 
niet door de keuring, dan moeten wij nog eens 
terugkomen als het nodige hersteld is. Daarna 
pas krijgt een veld een certificaat. De keurings-
instituten hebben een belangrijke rol’, zegt Peij. 
‘De kwaliteit en veiligheid van sportaccom-
modaties moeten gewaarborgd worden voor 
de clubs.’

Kwaliteit in Nederland hoog
‘In Nederland ligt de kwaliteit van de velden 
veel hoger dan in de landen om ons heen. Wij 
keuren internationaal; ik doe dat zelf voorna-
melijk in Centraal-Europa, van Frankrijk tot 
Zweden en alles daartussen.’
Om een certificaat te behouden, moet een veld 
van tijd tot tijd herkeurd worden. ‘Voor hoc-
key kennen we twee verschillende toplagen, 
zandgevulde velden en watervelden. Daarom 
verschilt de geldigheid van het certificaat. De 
eerstgenoemde herkeuren we voor het eerst 
na dertien jaar en daarna om de twee jaar, om 
te zorgen dat het veld een certificaat houdt. Bij 
watervelden komen we voor het eerst langs na 
negen jaar en daarna ook weer tweejaarlijks.’

Peij vertelt dat zandgevulde velden 
voornamelijk door de jeugd worden gebruikt 
en watervelden meer door hogere niveaus. 
‘Clubs die ook internationaal spelen, moeten 
sowieso op een waterveld spelen. Die velden 
slijten eerder; bij zandvelden zorgt het zand 
voor bescherming van de vezels. Zandvelden 
kunnen dan ook intensiever bespeeld worden. 
Bij hercertificering kijken we onder andere naar 
de schokabsorptie en verticale deformatie. 
Dan kijken we hoe hard of zacht het veld is als 
je eroverheen loopt: hoe diep zak je erin weg? 
Dat is belangrijk, want dat bepaalt een groot 
deel van de bespeelbaarheid.’ De vlakheid is 
natuurlijk ook belangrijk bij hockey. Je wilt 
geen hobbels en afgesleten speelzones in het 
veld.

Veiligheid spelers, trainers en scheidsrech-
ters
Gemiddeld genomen gaat een waterveld 
zo’n tien jaar mee en een zandveld ongeveer 
vijftien jaar. Peij ‘Vaak is er dus sprake van één 
keuring bij aanleg en dan nog een hercertifi-
cering. Daarna is het meestal wel tijd voor een 
nieuw veld. Sommige clubs kiezen ervoor om 
na aanleg al om de twee jaar te keuren, zodat 
ze de kwaliteit zelf kunnen blijven monitoren. 
Nederland blijft het strengst; hier kijken we 
bij de keuring niet alleen naar het veld zelf, de 
toplaag, maar ook naar de zandonderbouw, 
de fundering en eventueel de shockpad. We 
nemen alles mee. Bij hercertificering wordt 
alleen de toplaag beoordeeld. Het gaat om de 
sporttechnische eigenschappen, de kwaliteit 
van de materialen én de veiligheid van de 
bespelers, dus het is belangrijk dat alle aspec-
ten goed bekeken en opgevolgd worden.’
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